

臺北醫學大學醫學科技學院醫學生物科技博士學位學程學生逕修博士學位作業  
細則

**Operation Directions for Students of Directly Pursing Doctoral Program  
of the Department of Medical Laboratory Science and Biotechnology of  
College of Medical Science and Technology, Taipei Medical University**

104 年 3 月 11 日學程會議新訂通過

Newly approved by the Program Conference on March 11, 2015

104 年 3 月 27 日院務會議新訂通過

Newly approved by the College Affairs Conference on March 27, 2015

104 年 4 月 10 日教務會議新訂通過

Newly approved by the Academic Affairs Conference on April 10, 2015

第一條 醫學生物科技博士學位學程(以下簡稱本學程)為使學業成績優良，並具有研究潛力之學生得逕修讀博士學位，依本校學生逕修讀博士學位作業要點，訂定本細則。

Article 1 The doctoral degree program in medical biotechnology (hereinafter referred to as the program) is designed to enable students with excellent academic performance and research potential to pursue a directly advanced study for doctorate degree. According to the operation directions of the school's students to pursue such doctorate degree, these rules are formulated hereby .

第二條 申請逕修讀本學程學生應符合下列資格之一：

Article 2 Students who apply for this program shall meet one of the following qualifications:

- 一、本校修讀學士學位應屆畢業生，修讀期間歷年成績名次在班上 20%以內或平均達 80 分以上，並具有研究經驗。

Graduating students of our school who are studying for a bachelor degree with annually academic rankings during the study period within the top 20% of the class or with average score of 80 points or more and having research experience.

- 二、本校碩士班研究生完成第一學年課業，修業成績總平均達 75 分以上，且各科成績無不及格者；已有初步研究結果。

The graduate students in the master's program of this school who have completed the schoolwork of the first year with an average overall academic performance of 75 points or more without falling result of all subject in their studies and have preliminary research findings.

第三條 申請逕修讀本學程須檢附下列資料：

Article 3 The following information must be attached to the application for this program:

- 一、逕修博士學位申請表。

Application form for directly pursuing study to doctorate degree.

- 二、修業期間歷年成績單。

Annually academic transcripts during the course of study.

三、副教授以上推薦函兩封(碩士班研究生另須附指導教授推薦函一封)。

Two letters of recommendation from associate professor or above (postgraduate students in the master's degree program must also attach a letter of recommendation from the advisor).

四、博士論文研究計畫(依本學程格式)。

Doctoral dissertation research plan (according to the format of this program).

第四條 本學程逕修讀博士學位名額，以當學年度教育部核定博士班招生名額百分之四十為限，但核定招生名額不足五名者，至多以二名為限。逕修博士學位名額，應於每年一月經學程及院務會議決議，提送教務處備查。

Article 4 The enrollment quotas for students to directly pursuit Doctoral Program in this program is based on 40% of the quota for such program approved by the Ministry of Education in the academic year. However, if the approved enrollment quota is less than five, it is limited to two at most. The quotas for students of Direct Admission to Doctoral Program should be submitted to the program and academic affair meeting for resolution which will then be remitted to Affairs Office for reference.

第五條 考試方式分為書面審查(40%)及面試(60%)，學程主任得聘任本學程專任或合聘專任老師擔任書面審查及面試委員，並將成績彙整後提報學程會議討論通過錄取名單。

Article 5 The examination methods are divided into written review (40%) and interview (60%). The program director may hire a full-time or joint full-time teacher of the program as a written review and interview member, and submit the assembled results to the program conference for discussion and approval.

第六條 本學程於學期開始上課前檢具學程會議紀錄、合格研究生名冊及相關文件，陳報院長、教務長及校長核定。

Article 6 This program shall attach the program meeting minutes, the list of qualified graduate students and related documents before the start of the semester and remit them to Approved by the Dean, Dean for Academic Affairs and Principal for appraisal.

第七條 核准逕修讀本學程博士學位之研究生，應依本學程「碩、博士修業規定」申請博士學位考試。

Article 7 Graduate students who are approved for directly pursuing of doctorate degree in this program should apply for a doctorate degree examination in accordance with the "Regulation of Master and Doctorate Study" of this program.

第八條 其他未盡事宜，悉依教育部及本校相關規定辦理。

Article 8 Other unaccomplished matters shall be handled in accordance with the relevant regulations of the Ministry of Education and the school.

第九條 本細則經學程會議、院務會議及教務會議通過後公告施行；修正時，亦同。

Article 9 These rules shall be announced and implemented after the approval of the academic program meeting, academic affairs meeting and academic affairs meeting; the same shall apply when amendment.